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ACTA DE LA REUNIÓ  DE LA COMISSIÓ CONSULTIVA DE DEL PARC NATURAL DE SANT 

LLORENÇ DEL MUNT I L’OBAC. 
 
 

CONVOCATÒRIA  

 
Data: 3 de novembre de 2020 
Hora: 17:00 h. 
Lloc: en línia a través de la plataforma Microsoft Teams 
  

ORDRE DEL DIA  

 
1.  Aprovació, si escau, de l’acta de la reunió anterior 

2.  Adaptació dels serveis a la situació provocada per la COVID-19 

a) Regulació dels accessos al parc natural 

3.  Informe de gestió 

4.  Recollida d’aportacions i suggeriments pel programa d’activitats 2021 

5.  Posada en marxa del procés participatiu per determinar el model d’ús públic de la 
Mola i del parc 

6.  Estudi de la mobilitat al parc natural 

7.  Torn de paraules 

 

ASSISTENTS 

 
Presideix la reunió:  
 

- Sra. Joana Barber Rosado, cap de l’Oficina Tècnica de Parcs Naturals.  

Assistents en representació del Consell Coordinador del Parc: 

 
- Sr. Jordi Palomar Molina, representant de l’Ajuntament de Sant Vicenç de Castellet 
- Sr. Carles Caballero Peña, regidor de l’Ajuntament de Terrassa 
- Sra. Anna Crispi Sucarrats, directora de serveis de Medi Ambient de l’Ajuntament de Terrassa 
- Sra. Margarita Rodríguez Asenjo, tècnica de l’Ajuntament de Terrassa 
- Sr. Àngel Maria Muntada Blancafort, 2n. Tinent d’alcalde de l’Ajuntament de Mura 

Assistents en representació de les entitats i sectors membres: 

 
- Sr. Salvador Vives Jorba, representant de la Federació Catalana d’Espeleologia 
- Sr. Enric Prat Balaguer, representant del Centre Excursionista de Terrassa 
- Sra. Eva Chica Gordillo, representant del Consell Comarcal del Vallès Occidental 
- Sra. Montserrat Selga representant del Consell Comarcal del Bages 
- Sr. Joan Trenchs Russo, representant de l’ADF de Matadepera 
- Sr. Jordi Puigdomènech Arnau, representant de l’Associació de Bombers Voluntaris de 

Matadepera de la Generalitat de Catalunya 
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Assistents d’entitats i administracions interessades: 

 
- Sr. Marcel·lí Bosch Muntal, regidor de l’Ajuntament de Matadepera 
- Sr. Xavier Font Ferrer, gestor del programa Parc a taula 

Assistens d’empreses adherides a la CETS 

 
- Sr. Daniel Casanueva Cabrero, Artelac – Làctics Casanueva SL 
- Sr. Enric Datzira, CIMA, Centre d’Interpretació del Medi Ambient SL 
- Sra. Gemma Gimferrer, Nous Reptes SL – Àrea d’esplai el torrent de l’Escaiola 
- Sra. Sílvia Comellas Compte, Arqueolític 
- Sra. Meritxell Folch Vázquez, Restaurant La Pastora 

Assistents de l’empresa Mcrit 

 
- Sr. Jordi Giner, tècnic de mobilitat i transport d’Mcrit 

Assistents de l’Àrea d’Espais Naturals de la Diputació de Barcelona i de Diputació de Barcelona: 

 
- Sr. Jordi Padrós Selma, coordinador d’àmbit d’Espais Naturals 
- Sr. Quique Rasche Vilanova, Oficina Tècnica de Parcs Naturals  
- Sr. Àngel Miño Salinas, director del Parc Natural de Sant Llorenç del Munt i l'Obac 
- Sr. Daniel Pons Julià, tècnic de conservació del Parc Natural de Sant Llorenç del Munt i l’Obac 
- Sr. Josep Canals Palau, tècnic d’ús públic del Parc Natural de Sant Llorenç del Munt i l’Obac 
- Sra. Olga Tejero Ávalos, suport a la gestió del Parc Natural de Sant Llorenç del Munt i l’Obac 

 

Desenvolupament de la sessió: 
 
La Sra. Joana Barber dona la benvinguda als assistents. Informa que la reunió s’està gravant i que si 
algú no vol que es gravi ho pot manifestar a través d’una icona que hi ha a la pantalla. Per altra banda 
comenta que, a través de l’eina xat, els assistents poden fer constar el nom complet i l’organització a 
la que representen i informa que també es pot fer servir aquesta eina per demanar la paraula. 

 

1. Aprovació de l’acta de la reunió anterior. 
 

La Sra. Joana Barber agraeix als assistents la seva presència i es refereix a l’acta de la reunió del dia 
26 de maig per demanar si algú dels presents vol fer cap modificació a l’esborrany tramés. 

No es presenta cap objecció, de manera que s’aprova l’acta. 

 
També informa que abans de continuar amb el punt 2 de l’ordre del dia el  Sr. Jordi Giner, de 
l’empresa Mcrit ens presentarà l’estudi de la viabilitat de l’ampliació de la xarxa de transport públic en 
l’àmbit del Parc Natural de Sant Llorenç del Munt i l’Obac, punt 6 de l’ordre del dia (anar al punt 6). 

 

2. Adaptació dels serveis a la situació provocada per la COVID-19 
 
El Sr. Àngel Miño exposa com s’han anat adaptant els serveis que es presten des del parc a la nova 
realitat derivada de la situació sanitària que estem vivint. 
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Adaptació a la Nova Normalitat 

 I Pla de Contingència (12/3) 
 Prestació de Serveis ESSENCIALS de forma NO presencial  

 Vigilància del compliment de la normativa 
 Supervisió de l’estat dels equipaments 
 Recepció/adquisició d’Equips de Protecció Individual 
 Informació a través de les Xarxes Socials  

 II Pla de Contingència (Fase1: 28/5 fins 30/6; Fase 2: fins 31/12):  

 Principis  
 Minimitzar el risc de contagi 
 Maximitzar i optimitzar la prestació d’activitats i serveis 
 Prioritzar el treball NO presencial 
 Garantir la conciliació familiar dels treballadors 

 Prioritat al PARC: Prestació de Serveis NO presencial  

 Guarderia, Informació i Manteniment:  Presencial. Torns per a seguir les normes de Salut 
i higiene en el treball 

 Tècnics i Administració: Teletreball.  Excepcionalment presencial 
 Recepció/adquisició d’Equips de Protecció Individual 
 Pla de regulació dels Accessos al parc 

 

 

3. Informe de gestió 2020 
 
El Sr. Àngel Miño comenta que prèviament es va fer arribar un informe a tothom per fer la presentació 
menys feixuga, de manera que a la presentació s’esmentaran les actuacions més rellevants deixant 
pel torn de paraules les preguntes o comentaris que es vulguin fer. 
 
Activitats de Conservació i tractament del territori  

 Execució del  Pla Bàsic d’infraestructures de Prevenció d’Incendis 2020.  
 Arranjaments de la Xarxa viària (aiguats 2019):  23,66 km  
 Gestió forestal:      42 ha (Obac i Mata-Rodona-pendent)    
 Franges de seguretat:      7,75 ha (camí Vall d’Horta - en execució)  
 Desbrossats de la carretera de Mura a Rocafort, de Lligabosses       7,5 km 
 Desbrossat de la carretera de Granera (en execució)                     3,0 km  

 Projecte de la millora dels principals camins d’accés a  
la Mola i el Montcau (pendent aprovació administrativa)   46.500 € 
 

 Projecte desmuntatge teulada dels corrals de La Mata   38.200 € 
  

 Projecte de Restauració, Consolidació, Conservació i adequació a la visitació del Mas 
Medieval de Serra Llarga      34.000 € 

 Conveni de Col·laboració amb LKXA (2018-19)  10.000 € 
 Projecte Restauració i valoració de les restes  

arqueològiques de Serra Llarga   24.000 € 
   

 Recollida d’escombraries 2020.  
 Convenis amb els municipis      14.500 €  
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  Reconstrucció i manteniment dels elements de pedra  
seca de la Vall del Flequer (barraca i Tines, pendent)    7.000 € 
 

 Actuacions reparació de xarxa viària aiguats 2018 (pendent      22.000 €  
 

 Treballs de pintura de les taules, bancs i fonts de Les Arenes       6.000 € 
 

 Tractaments fungicida als guarda vies de la pista i  
aparcament del Marquet de les Roques (en execució)                   6.000 € 
 

 Excavació Cova de les Ànimes (Projecte)           5.500 €  
 

 Excavació Cova Simanya     (Generalitat de Catalunya) 
 

 Arranjament dels camins a peu del sector central (pendent)  40.000 € 
 

 Manteniment d’equipaments  
 Manteniment general d’equipaments     22.000 € 
 Manteniments dels diferents serveis dels equipaments del Parc  

(revisions elèctriques, d’extintors, ascensors, alarmes, neteja, 
depuradores, generadors i reparacions vàries)    34.000 €  
   

Activitats de Conservació 

 Projectes propis de Seguiment (Pla de Seguiment de paràmetres ecològics del parc) 
Planificat i executat en diversos graus, depenent de la planificació de cadascun dels 
seguiments. 
 Seguiment de les poblacions d’amfibis 
 Seguiment Estandarditzat de la Flora Amenaçada (SEFA) 
 Seguiment de la flora invasora 
 Seguiment de l’àliga perdiguera (2020: 2 polls) 
 Seguiment de nidificació de l’aufrany (2020: 2 polls) 
 Seguiment de la nidificació del falcó pelegrí (parella Serra de l’Obac 2020: 4 polls) 
 Seguiment de la nidificació de l’àguila marcenca  
 Seguiment de la distribució dels rapinyaires diürns 
 Seguiment de la nidificació de rapinyaires nocturns 
 Seguiment amb càmeres fotogràfiques de la fauna 
 Seguiment de la fenologia dels rat-penats a la Cova de Mura 

 
 Estudis de Seguiment i Conservació  (estudis i difusió) Planificat i en diversos graus 

d’execució. 
 Pla Estratègic de Seguiment i recerca per a la Conservació de la Fauna de la Xarxa de 

Parcs. Museu de Granollers  (Xarxa de Parcs)   5.500 € 
 Ropalòcers; Petits mamífer; Seguiment d’amfibis i rèptils; Seguiment de ratpenats 

 Seguiment, avaluació i conservació del cranc de riu (Xarxa de Parcs) 2.000 € 
 Seguiment cinegètic (senglar, cabirol) (Xarxa de Parcs)    2.500 € 
 Disseny i implementació programari SEFA  (Xarxa de Parcs- Recursos Propis) 
 Cartografia d’hàbitats CORINE (Geoveg–UB)  (Xarxa de Parcs) 
 Seguiment dels ocells nidificants (ICO) (Xarxa de Parcs)    6.500 € 
 Cartografia d’invertebrats d’interès (Bioespeleologia). Museu de Ciències Naturals de 

Barcelona i Federació Catalana d’Espeleologia  (Xarxa de Parcs) 
 Actuacions de millora de l’hàbitat de quiròpters forestals i cavernícoles (SLL, OLE, GRF)

          23.680 € 
 Seguiment d’amfibis (guardes + TFG Universitat de Vic) (Recursos propis) 
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 Estudi genètic Xerocrassa montserratensis (UB)      5.000 € 
 Estudi erosió us públic i protocol de seguiment    10.285 € 
 Catalogació biblioteca de la oficina del Parc       6.125 € 
 Catàleg de flora vascular, fauna invertebrada i fauna vertebrada    8.798 € 

 
 

 Conveni de Col·laboració entre la Universitat Autònoma de Barcelona i la Diputació de 
Barcelona. En execució. 
 Gestió de la població de senglars en ambients mediterranis periurbans amb tècniques de 

immunocontracepció. Prova pilot. (En execució) 
 Implicació social (web, xarxes social, canal YouTube) 
 L’any 2020 es preveu el darrer any de col·laboració 

 
 Conveni de Col·laboració entre la Universitat de Barcelona i la Diputació de Barcelona. 

En tramitació. 
 Consolidació del Centre Pilot de Monitoratge de la Biodiversitat de les muntanyes 

mediterrànies. (Contracte de serveis)   17.000 € 
 Minuta conveni 2020     14.000 € 
 Materials         6.000 € 

 
 Nou conveni de col·laboració Diputació de Barcelona amb el grup de recerca 

Freshwater Ecology and Hydrology Management (UB) 2020 (Iniciat oct 2019) 
 Accions de recerca bàsica en ecosistemes fluvials de la província de Barcelona 
 Accions de seguiment de la xarxa fluvial de la província de Barcelona 
 Accions de gestió i manteniment d’informació  
 Avaluació de l'estat dels ecosistemes fluvials de la província de Barcelona 
 Accions de formació 
 Accions de divulgació 
 Planificació i recull de les tasques i resultats 

  Diputació de Barcelona     56.000 € 
 Universitat de Barcelona – FEHM     74.354 €  

 

 Avaluació genètica de les poblacions de Xerocrassa montserratensis amb el gen 
mitocondrial Citocrom oxidasa I (COI) (Departament de Genètica, Microbiologia i 
Estadística UB) 2019 (executat). (2020: pendents de publicació en revista científica 
reconeguda) 

 L’objectiu d’aquesta proposta és completar la filogeografia d’una espècie bandera i 
endèmica d’alguns ecosistemes xeròfils de Catalunya.  

 Gran part de la distribució d’aquesta espècie està inclosa en els parcs gestionats per 
la Diputació de Barcelona.  

 El coneixement filogeogràfic serà fonamental per tal de dissenyar programes de 
conservació adequats al nivell d’amenaça de cada unitat. 

 Treballs concrets: 
 Treball laboratori. 
 Treball  bioinformàtic. 
 Treball divulgació: publicació en premsa article científic. 

 
Àmbit de l’Ús Social i Educació Ambiental. Programes 

 Pla d’Informació  
 Contracte de serveis. 2 anys)                               125.000 € 
 Convenis (Mura,Sant Vicenç de Castellet, Monistrol de Calders)  13.000 € 
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 Viu el Parc 2020 (COVID-19) 4 Actes al Juny 
 Dia Europeu dels Parcs (COVID-19) 3 i 4 d’Octubre (poca gent) 
 Cercle de Voluntaris dels parcs naturals (COVID-19 suspeses les 2 activitats) 
 Preparació de dos Itineraris: 

 Rellinars i la pedra seca 
 Monistrol de Calders 

 
 Centre de Documentació del Parc Conveni amb l’Aj  de Terrassa    6.200 €  
 Parcs i Biblioteques                              Sense cost extra  
 Senyalització Interpretativa (Conveni amb el CC del Bages)    6.500 € 
 Bus Parc. Campanya “De Casa al Parc”                    37.000 € 
 Manteniment  senyalització.                                          7.500 € 
 Estudi viabilitat ampliació xarxa transport públic (executat)               9.000 €  

 
Carta Europea de Turisme Sostenible 

 Renovació Acreditació CETS del Parc (Contracte de serveis REPTE) 15.000 € 
 Pròrroga en el termini d’acreditació 
 Memòria Pla d’Acció 2016-20.  
 Pla d’Acció 2021-25 
 Posada en marxa de la Comunitat virtual CETS SLL 
 Reunió del Grup de Treball  

 Prorroga en els terminis d’acreditació i de renovació per a les empreses 
 
Àmbit del desenvolupament 

 Segona fase de la CETS per a empreses  
 17 empreses acreditades (10, 3 i 4 noves)+2 

 Parc a Taula (2001) 
 290 empreses a 8 parcs 
 Mercats 

 Subvencions a particulars 2020  
 
Activitats generals i de Suport 

 Informes emesos (1/1/2020 a 31/10/2020) 

Nombre d’informes 
2020  Assumpte 

17  Activitats científiques, culturals i educatives 

23  Activitats esportives, turístiques i de lleure 

3  Aprofitaments de Recursos Naturals (agr/ram/min) 

6 
 Caça (aprofitaments i PTGC Plans Tècnics de Gestió 
Cinegètica-) 

9 Filmacions i reportatges fotogràfics 

8  Incendis 

11  Forestal (aprofitaments i PTGMF) 
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5  Informes interns de Subvencions 

3  Instal·lacions tècniques 

4  Urbanístic 

1  Xarxa viària 

52  Denúncies (15 altres i 37 circulació) 

5  z_Altres 

Total: 147   

 

 Sistema Q de qualitat en ENP 
 

Núm. de suggeriments 
Mitjana dies de 

resposta 

Total 2006 42 64,5 

Total 2007 58 20 

Total 2008 51 27 

Total 2009 72 19 

Total 2010 55 6 

Total 2011 62 14 

Total 2012 53 20 

Total 2013 68 16 

Total 2014 72 19 

Total 2015 45 20 

Total 2016 51 22 

Total 2017 45 19 

Total 2018 43 21 

Total 2019 38 22 

Parcial 2020 52 19 

 

 

4. Recollida d’aportacions i suggeriments pel programa d’activitats 2021 

La Sra. Joan Barber comenta que estem oberts a recollir les propostes que ens vagin arribant al llarg 
dels propers dies. 

El Sr. Àngel Miño exposa alguns dels estudis i projectes pendents d’executar. 

Propostes d’Inversions (2021) (Diversos àmbits) 

 Casa Nova de l’Obac. 



 8

 Reforma de la sala d’audiovisuals, revisió de continguts exposició i remodelació 
d’expositors.                          40.000 € 

 Pla director del Conjunt del monestir de Sant Llorenç del Munt 
 Accessos, entorns immediats, subministrament elèctric, sanejament, interpretació de 

l’entorn.                   50.000 € 

 Centre d’Informació del Coll d’Estenalles 
 Projecte museogràfic                 40.000 € 
 Projecte d’obres interiors                 30.000 € 

 La Muntada. Ampliació de la capacitat d’allotjament              60.000 € 

 Arranjaments dels coberts de La Mata                20.000 € 

 Altres propostes de Futur 

 Projecte de consolidació dels forjats de La Mata, Coberta, Façanes i Interiors (pendent 
del projecte de Centre de Monitoratge de la Biodiversitat de les Muntanyes Mediterrànies) 

 Estudi d’electrificació fotovoltaica del conjunt de la Mata i els CI del Coll d’Estenalles 
 

La Sra. Joana Barber informa que properament es farà arribar un correu electrònic amb un quadre on 
poder-hi posar les propostes a tenir en compte alhora d’elaborar el proper programa d’activitats. 

El Sr. Salvador Vives pregunta si es pot consultar el conveni que s’ha formalitzat amb l’Ajuntament de 
Mura sobre el projecte de visitació de la cova de Mura. 

La Sra. Joana Barber respon que es tracta d’un document públic i que, per tant, no hi ha d’haver cap 
inconvenient per a poder-lo consultar. 

La Sra. Sílvia Comellas pregunta si s’ha valorat la possibilitat d’ampliar el programa d’activitats 
guiades, fent que sigui més inclusiu i obert cap a les entitats i empreses que treballen a l’àmbit del 
parc, encara que no siguin empreses concessionàries d’equipaments. 

El Sr. Àngel Miño informa que el programa d’activitats també està obert a les empreses adherides a la 
Carta Europea de Turisme Sostenible. 

 

5. Posada en marxa del procés participatiu per determinar el model d’ús públic de la Mola i 
del parc 

El Sr. Àngel Miño exposa que fa uns tres anys es va elaborar un document tècnic on s’exposen tot un 
seguit de problemes que hi havia a la Mola, relacionats amb l’alta visitació i la forta erosió que es 
produeix. Comenta que aquest document tècnic s’hauria d’avalar i revisar segons l’escenari de futur 
que es preveu que tindrà la Mola. Cal valorar quina és la Mola que volem tenir d’aquí uns anys i, entre 
tots els agents, definir el camí a seguir. 

La Sra. Joana Barber comenta que davant d’aquesta situació la voluntat de la Diputació de Barcelona 
és treballar d’una manera participativa i fer petites passes per arribar a un compromís comú. També 
comenta que ho veu com un dels projectes més il·lusionants i engrescadors pel territori de Sant 
Llorenç del Munt i l’Obac. Creu que cal posar-ho tot a debat i entre tots els agents mirar d’arribar a un 
acord per què la Mola pugui continuar sent un espai digne de ser visitat. 

El Sr. Carles Caballero comenta que cal marcar un calendari específic per aquest procés participatiu. 
Considera que efectivament aquesta situació s’ha de tractar en el marc d’un procés participat i que 
des de les administracions no s’ha de pretendre imposar res, però hi ha d’haver un equilibri entre la 
conservació de la muntanya i l’ús públic. Comenta que el parc de Sant Llorenç fa molts anys que està 
suportant una gran pressió i, per tant, creu que es important fixar un calendari, a poder ser no massa 
llunyà, per iniciar aquest procés participatiu. 
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La Sra. Joana Barber respon que la voluntat és que aquest procés participatiu es pugui desenvolupar 
al llarg del 2021 i informa que s’ha engegat el procés administratiu per tenir algú que ens acompanyi 
en tot aquest procés. 

El Sr. Jordi Padrós informa que hi ha voluntat política per resoldre aquest problema i tirar endavant 
aquest procés participatiu. Cal definir molt bé què hi ha d’haver a la Mola i com han de ser els seus 
accessos. Comenta que a Sant Llorenç l’erosió és molt accentuada i, per tant, cal prendre mesures 
per minimitzar-la. Exposa que aquest procés ha de ser neutre, conduit per algú extern, però cal que hi 
participin tots els ajuntaments i entitats del territori i entre tots els agents arribar al punt de consens. 
Comenta que es preveu finalitzar aquest procés al llarg del 2021. 

El Sr. Marcel·lí Bosch agraeix  molt la il·lusió que es transmet per tirar endavant aquest procés amb 
totes les administracions i la societat. Celebra que hi hagi la voluntat per definir un calendari i 
començar a treballar aviat i manifesta que Matadepera hi serà per tirar-ho endavant. 

La Sra. Joana Barber agraeix aquest acompanyament i comenta que l’any que ve es treballarà força 
en aquest procés participatiu. 

 

6. Estudi de la mobilitat al parc natural (Presentat a l’inici de la reunió). 

Presentació “Estudi de la viabilitat de l’ampliació de la xarxa de transport públic en l’àmbit del Parc 
Natural de Sant Llorenç del Munt i l’Obac”. Veure annex 1 

La Sra. Gemma Gimferrer creu que és una molt bona proposta el fet de localitzar i controlar tots els 
vehicles a una zona concreta. Per altra banda comenta que fa temps que se sol·licita que a l’autopista 
hi hagi senyalització indicativa del monestir romànic de Sant Llorenç del Munt i del parc natural. 
Finalment i en relació al servei d’autobús considera que caldria ampliar els horaris i informar dels llocs 
on es pot agafar aquest transport. 
 
El Sr. Carles Caballero planteja la qüestió de quanta gent hi cap a la Mola, punt d’atracció màxim del 
parc natural, en cap de setmana, tenint en compte que es troba en un espai natural i que cal posar 
remei a la saturació que pateix aquest indret. 
 
La Sra. Joana Barber comenta que a l’ordre del dia hi ha un punt específic per a parlar de la Mola i 
proposa recuperar la consulta del Sr. Carles Caballero arribats en aquest punt. 
 
El Sr. Àngel Miño comenta que com a impulsors de l’estudi es volia analitzar tots els aspectes per 
mirar de rebaixar el nombre d’accessos amb vehicle privat i potenciar el transport públic, més 
sostenible i amb un millor encaix pel medi ambient. 
 
La Sra. Joana Barber agraeix les explicacions del Sr. Jordi Giner i cedeix la paraula al Sr. Àngel Miño 
per continuar amb el punt 2 de l’ordre del dia. 

 

7. Torn de paraules 

La Sra. Joana Barber dona pas per si es vol comentar algun tema que encara no s’hagi tractat. 

El Sr. Carles Caballero exposa que els ajuntaments de Terrassa, Matadepera, Vacarisses i 
Viladecavalls s’han posat d’acord i han presentat una proposta conjunta d’ampliació del Parc Natural 
de Sant Llorenç del Munt i l’Obac. 

El Sr. Jordi Puigdomènec comenta que darrerament des del Parc de Bombers s’ha detectat molta 
afluència de bicicletes elèctriques en zones on no es permet la seva circulació, fins al punt d’haver de 
rescatar amb helicòpter a ciclistes que es troben en indrets de molt difícil accés. Exposa que entre la 
zona del Paller de Tot l’Any i la Porquerissa, per sota el coll de Tres Creus, és molt habitual trobar-hi 
bicicletes elèctriques i comenta que cada vegada es fa més difícil circular per les pistes i els camins 
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amb els vehicles pesats. Exposa que Bombers ha canviat l’estratègia d’extinció i per no posar les 
dotacions en risc, quan una situació no es veu clara no s’hi entra. Manifesta que aquesta situació els 
preocupa i que cal arranjar la xarxa de camins perquè els equips d’extinció hi puguin accedir i que 
davant d’una situació d’incendi no s’hagi de sacrificar cap zona. 

La Sra. Joana Barber respon que es tindrà en compte. Comenta que s’analitzaran les necessitats que 
hi ha i es treballarà en coordinació amb els municipis. 

El Sr. Àngel Miño comenta que enguany els municipis podien sol·licitar l’arranjament de camins a 
través del Catàleg de Serveis. Pel que fa al tema de les bicicletes motoritzades opina que cal tractar-
lo de manera consensuada. Informa que l’equip de guardes del parc realitza actuacions conjuntament 
amb els Mossos d’Esquadra, però comenta que segurament caldrà realitzar alguna acció més física 
barrant els camins amb tanques, acció que s’haurà de realitzar de manera progressiva i 
acompanyada d’una campanya d’informació. 

Finalment el Sr. Àngel Miño agraeix la presència a tots els assistents i convida a tothom a participar 
en el procés participatiu de la Mola, del qual ja s’han iniciat els tràmits i properament hi haurà un 
calendari fixat. 

La Sra. Joana Barber agraeix molt la participació a tots els assistents i anima a tothom a participar 
tant en el procés participatiu que s’iniciarà el 2021 com en d’altres activitats que es creguin que s’han 
d’incloure en el nou programa d’activitats i recorda que properament s’enviarà un correu electrònic 
des de la bústia del parc per facilitar la tramesa de propostes i suggeriments. Seguidament, sense 
cap altra intervenció ni qüestió a tractar, dona per finalitzada la reunió.  


